

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Special meeting of Faculty Council held on Friday, May 4, 2018 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

J. Alcock
A. Avolonto
C. Campbell
C. Coates
E. Coburn
S. Couture
A. Cyr
I. Djordjevic
L. Frew
M. Guzman
L. Hébert
V. Hildebrand
D. Ipperciel

M. Jurdjevic
S. Kirschbaum
E. Light
W. Maas (Chair/président)
N. G. Martineau
J. McDonough-Dolmaya
J. Michaud
T. Moore
B. Price
A. Pyée
J. Rivest
I. Roberge

J. Robinson
M. Roy
D. Scheffel-Dunand
S. Shahrokni
P. Theophanidis
U. Viswanathan
L. Bartlett
A. Bargain
E. Chou
D. Souami
L. Bekirsky
K. Clark
W. Toledo

Procès-verbal de la séance extraordinaire du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 4 mai 2018 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:30 p.m.

The Chair welcomed everybody to this special meeting of Council. In his four years of chairing Council, this is the second time Council has met in May but the first since the proclamation of May as Dutch Heritage Month. The Netherlands is known for bikes and windmills but also for inclusive and consensual decision-making: given the ever-present danger of flooding, it is essential to overcome differences and disagreements to find common ground. In these difficult times, the Chair hopes for similar efforts at Glendon to reach mutual understanding and consensus.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 30.

Le président souhaite la bienvenue à cette séance spéciale du Conseil. Au cours de ses quatre années de présidence du Conseil, c'est la deuxième fois que le Conseil se réunit en mai, mais la première depuis la proclamation du Mois du patrimoine néerlandais. Les Pays-Bas sont connus pour leurs vélos et éoliennes, mais aussi pour leurs prises de décision inclusives et consensuelles : étant donné le danger des inondations, il faut surmonter les différences et les désaccords pour trouver un terrain d'entente. En ces temps difficiles, le président espère que Glendon puisse parvenir à une compréhension mutuelle et à un consensus.

2. President & Vice-Chancellor Rhonda Lenton and Interim VP Academic & Provost Lisa Philipps

The Chair noted that the President and Provost will not be attending the meeting.

3. Principal's and Associate Principals' Remarks

The Principal gave an update on the situation for meal plan for students and access to kitchen facilities for those still in residence. He noted that CSBO and Lunik have undertaken to accommodate them as much as possible.

With regards to summer courses, I. Roberge noted that SU and SU1 are expected to begin on May 22, 2018. However, SU2 courses have been cancelled. Unless advised otherwise, YUFA members are expected to teach their SU and SU1 courses. At this point, summer courses to be offered by CUPE members have not been cancelled but more information will be available in due time.

I. Roberge also responded to a question related to Academic Planning and looked forward to a college-wide discussion with regards to Faculty Complement growth and priorities.

4. Committee Reports

(a) Committee on Technology and Learning

A. Pyée presented the [Committee's report](#) and gave a brief outline of the Committee's objectives. She noted that the student survey has been postponed to next Fall. She also invited members to the meeting to discuss the use of technology in courses at Glendon, scheduled for June 14, 2018.

2. « Présidente & Vice-Chancellor Rhonda Lenton and Interim VP Academic & Provost Lisa Philipps »

Le président note que la présidente et la prévôt n'assisteront pas à la réunion.

3. Remarques du principal et des vice-principaux

Le principal fait le point sur la situation en ce qui concerne le plan repas pour les étudiants et l'accès aux installations de cuisine pour ceux qui sont encore en résidence. Il note que « CSBO » et Lunik ont entrepris de les accommoder autant que possible.

En ce qui concerne les cours d'été, I. Roberge note que les cours en SU et SU1 devraient commencer le 22 mai 2018. Toutefois, les cours de SU2 ont été annulés. Sauf indication contraire, on s'attend à ce que les membres YUFA offrent leurs cours SU et SU1. À ce stade, les cours d'été offerts par les SCFP n'ont pas été annulés mais d'autres renseignements seront disponibles en temps voulu.

I. Roberge répond également à une question concernant la planification académique et se prépare à une discussion collégiale pour ce qui est de la croissance des effectifs professoraux et des priorités à l'embauche.

4. Rapports des comités

(a) Comité sur la technologie et l'apprentissage

A. Pyée présente le [rapport du comité](#) et donne un bref aperçu des objectifs du comité. Elle note que le sondage des étudiants a été reporté à l'automne prochain. Elle invite aussi les membres à la réunion prévue pour le 14 juin 2018 pour discuter de l'utilisation de la technologie dans les cours de Glendon.

I. Roberge took the opportunity to thank A. Pyée and Q. Oblitas for their service as the Committee's eLearning Leads and their contribution pertaining to the "flexible classroom". He noted that M.-H. Larochelle will be taking over for the next academic year.

(b) Budget and Faculty Complement

W. Maas gave a summary of the Committee's work so far. He quoted its [three previous reports](#) and talked about the [Faculty Complement](#) as he mentioned at the November meeting.

It was then noted that one of the Committee's major objectives is to participate in an ongoing process of learning in order to be better equipped to act in an advisory capacity and to engage in an ongoing collegial dialogue with the administration.

(c) Policy, Planning and Nominating Committee

- Motion on selection of Glendon Senators

The [motion](#) to define the electorate eligible to elect Glendon members of the York University Senate was moved by PPNC. Since Council's rules do not establish procedures for an election to the York Senate, PPNC discussed the issue and moved the [motion](#). Following a discussion, it was **approved**.

I. Roberge profite de l'occasion pour remercier A. Pyée et Q. Oblitas pour leur service en tant que « eLearning Leads » et leur contribution à la « classe flexible ». Il note que M.-H. Larochelle prendra la relève l'année prochaine.

(b) Budget effectifs professoraux

W. Maas donne un résumé du travail accompli à ce jour par le comité. Il cite ses [trois rapports précédents](#) et parle des [effectifs professoraux](#) tel que mentionné lors de la réunion de novembre.

On note ensuite qu'un des principaux objectifs du comité et de participer à un processus d'apprentissage continu pour mieux se préparer dans le rôle de conseiller et de s'engager dans le dialogue collégial avec l'administration.

(c) Direction, planification et mises en candidature

- Motion sur la sélection de sénateurs de Glendon

La [motion](#) visant à déterminer l'électorat pouvant participer à l'élection des membres de Glendon au sénat de l'Université est proposée par le CDPMC. Puisque les règles du Conseil n'établissent pas les procédures pour l'élection au sénat, le CDPMC a discuté de la question et propose la [motion](#). Suite à une discussion, elle est **approuvée**.

E. Light then presented the remainder of [PPNC's report](#) in which he gave an overview of the other issues discussed by the Committee at its Monday, April 23, 2018.

He also presented a [document](#) containing questions about the budget prepared by him and E. Coburn.

5. Adjournment

The meeting was adjourned at 3.35 p.m.

E. Light présente ensuite le reste du [rapport du CDPMC](#) dans lequel il donne un aperçu des points discutés par le comité lors de sa réunion du 23 avril 2018.

Il présente aussi un [document](#) avec des questions concernant le budget préparé par lui et E. Coburn.

5. Levée de la séance

La séance est levée à 15 h 35.